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Akademická slávnosť pri príležitosti slávnostného otvorenia 
 akademického roka 2016/17 na Univerzite J. Selyeho 

16. 9. 2016 
Príhovor rektora doc. RNDr. Jánosa Tótha, PhD. 

  

 Vážení hostia!  

Po uplynutí ďalšieho roka mám opätovne tú česť, že Vás môžem 

privítať na slávnostnom otvorení akademického roka 2016/17 na 

Univerzite J. Selyeho. Otvorenie akademického roka nie je iba začiatkom 

niečoho nového, ale poskytuje aj možnosť spätného pohľadu na 

predchádzajúce obdobie. Dovoľte mi, prosím, aby som Vás stručne 

oboznámil s dianím a udalosťami predchádzajúceho akademického roka. 

V novembri r. 2015 sme v rámci Týždňa vedy a techniky mohli okrem 

iných privítať na našej univerzite eurokomisára pre vzdelávanie, kultúru, 

mládež a šport Tibora Navracsicsa a poslanca EP Pála Csákyho. S 

cieľom preveriť skutočnosti uvádzané v podkladoch predložených na 

komplexnú akreditáciu uskutočnila v novembri pracovnú návštevu aj 

dočasná pracovná skupina Akreditačnej komisie ─ k výsledkom 

komplexnej akreditácie sa neskôr vyjadrím podrobnejšie. Čo sa týka 

ostatných našich podujatí, v decembri v predvianočnom období sa za 

účasti 176 zamestnancov (z celkového počtu 210) uskutočnil vianočný 

večierok. V januári sa na tradičnom Plese UJS spoločne zabávalo viac 

ako 150 účastníkov plesu. Vo februári sme už vítali záujemcov o našu 

univerzitu v rámci Dňa otvorených dverí. Z týchto uchádzačov o štúdium 

ste iste mnohí prítomní aj tu ako naši študenti 1. ročníka. Uvedené 

podujatie sa tešilo veľkému záujmu – zavítalo k nám približne 600 

návštevníkov. V rovnakom mesiaci, t.j. vo februári t.r.  nás poctili svojou 

návštevou aj pán podpredseda vlády a minister zahraničných vecí 

Miroslav Lajčák a brat františkán a zakladateľ Nadácie Dévai Szent 
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Ferenc Csaba Böjte zo Sedmohradska. V marci uskutočnil prednášku na 

našej univerzite profesor medicíny, vedecký pracovník Centra lekárskych 

vied Kalifornskej univerzity Dr. Sándor Szabó, jeden z posledných 

doktorandov Hansa Selyeho. Celý týždeň na začiatku apríla sa niesol v 

znamení programov podujatia 12. Komárňanských univerzitných dní. V 

rámci tohto podujatia študenti UJS prezentovali výsledky svojich 

vedeckovýskumných prác v 6 sekciách univerzitného kola ŠVOČ. 

Podpredseda Parlamentu Maďarska Sándor Lezsák, v sprievode svojich 

spolupracovníkov navštívil UJS taktiež v mesiaci apríl t.r. V polovici júna 

sa v priestoroch našej inštitúcie konalo zasadnutie cezhraničného výboru 

ŠVOČ. Slávnostné promócie, ktoré majú osobitné postavenie i medzi 

akademickými slávnosťami, sa na našej univerzite konali v mesiacoch 

jún a júl. Počas slávnostných promócií sme odovzdali diplomy našim 467 

absolventom. 19. júna ako prví prevzali diplomy o úspešnom ukončení 

štúdia 19 študenti Reformovanej teologickej fakulty, v dňoch 7. a 9. júla 

187 študentov Ekonomickej fakulty a v dňoch 13. a 14. júla 261 

absolventov Pedagogickej fakulty UJS. Počas slávnostných promócií boli 

odovzdané diplomy absolventom bakalárskeho, magisterského 

a doktorandského štúdia a taktiež úspešným absolventom rigorózneho 

konania. Akademický rok ukončili dňa 19. júla zamestnanci UJS 

nezáväznou formou v podobe záhradného posedenia na terase 

Reštaurácie Zlatá Ryba v Zlatnej na Ostrove.   

Všetky tieto podujatia však ponúkajú iba akýsi prehľad o dianí na 

UJS, pretože na troch fakultách a na úrovni univerzity sa uskutočnilo 

nespočetné množstvo ďalších aktivít, na vymenovanie ktorých by 

nepostačil čas, ktorý mi bol dnes vyhradený. Chcel by som ale zdôrazniť, 

že prioritnou úlohou našej univerzity je poskytovanie vzdelávania, 

odovzdávanie poznatkov a vedomostnej bázy študentom, 

vedeckovýskumná činnosť a vytváranie vhodných podmienok na 
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realizovanie uvedených činností. Každý krok vedenia, VŠ učiteľov 

a zamestnancov UJS smeruje práve k ich naplneniu. Dovoľte mi, prosím,  

upriamiť Vašu pozornosť na ročenku univerzity, voľne dostupnú vo 

vestibule budovy, ktorá prezentuje našu činnosť a prehľad udalostí 

predchádzajúceho akademického roka.  

Vážené dámy a páni! 

K slávnostnému otvoreniu roka neodmysliteľne patrí aj prehľad 

o počte študentov. S radosťou Vás môžem informovať, že napriek 

nepriaznivému demografickému vývoju sa počet študentov na UJS oproti 

predchádzajúcemu akademickému roku zvýšil. Naša univerzita vlani, 

v čase slávnostného otvorenia akademického roka mala 1719 študentov, 

no v uvedenom roku úspešne ukončilo štúdium vyše 500 absolventov 

(vrátane absolventov štátnych skúšok v auguste). Napriek tomu sa počet 

študentov zapísaných na akademický rok 2016/17 zvýšil, v súčasnosti 

predstavuje 1753. Počet študentov podľa jednotlivých stupňov štúdia je 

nasledovný:      

• na 1. stupeň štúdia sa doteraz zapísalo 1243 študentov 

• na 2. stupeň štúdia 465 študentov  

• na 3. stupeň štúdia  45 študentov.  

Počet študentov na jednotlivých fakultách je nasledovný:  

• Pedagogická fakulta – 941 študentov 

• Ekonomická fakulta - 729 študentov  

• Reformovaná teologická fakulta - 83 študentov.  

Za zvýšeným počtom študentov stojí úspešná kampaň zameraná na 

informovanie uchádzačov o možnostiach štúdia na našej univerzite. Pre 

zaujímavosť uvádzam, že celkový počet zahraničných študentov  sa 

z 147 (vlani) zvýšil na 243 (teraz), čo je pádnym dôkazom toho, že naša 

univerzita sa stáva čoraz vyhľadávanejšou i medzi uchádzačmi zo 

zahraničia.      
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 Univerzita J. Selyeho od svojho založenia vystavila svojim 

absolventom 6621 diplomov. Chcel by som poznamenať, že tento údaj 

odzrkadľuje stav aktuálny v čase slávnostných promócií v júli, pretože 

diplomy študentom, ktorí absolvovali štátne skúšky v auguste, ešte 

neboli odovzdané.   

  Po dlhotrvajúcich prípravných koordinačných prácach s vývojovými 

zamestnancami Akademického informačného systému naša alma mater 

ako jediná z vysokoškolských inštitúcií poskytujúcich vzdelávanie 

v jazyku maďarskom na Slovensku, zabezpečila pre svojich absolventov 

diplomy aj v jazyku maďarskom. 

 Vážené dámy, vážení páni! Dôležitým ukazovateľom hodnotenia 

tej-ktorej vysokoškolskej inštitúcie je vedeckovýskumná činnosť VŠ 

učiteľov. Odbočujúc od predchádzajúcich by som Vás teraz chcel 

oboznámiť s myšlienkami súvisiacimi s vedou a výskumom, ktoré sú 

dôvodom na optimizmus. Vláda SR každoročne v septembri prerokuje 

Výročnú správu o stave vysokého školstva na Slovensku. Súčasťou 

správy je aj Výkaz o publikačnej činnosti verejných vysokých škôl. Žiaľ 

t.č. nemáme k dispozícii hodnotenie r. 2015 a preto Vám môže poskytnúť 

informatívnu správu iba o publikačnej činnosti našej univerzity v roku 

2014. UJS v počte publikačných výstupov na prepočítaný počet 

zamestnancov verejných vysokých škôl sa aj v roku 2014 umiestnila na 

poprednom mieste. V počte publikovaných výstupov sa spomedzi 20 

verejných vysokých škôl umiestnila na 3. mieste, v počte monografií 

získala prvenstvo, v počte vedeckých prác a odborných článkov 

v karentovaných časopisoch dosiahla 7. miesto. Touto začatou cestou by 

sme chceli kráčať i v budúcnosti a verím, že aj v hodnotení r. 2015 

dosiahneme / sme dosiahli aspoň takýto výsledok.   

 Aj pred rokom som Vás, vážené dámy a páni, s radosťou 

informoval o projektoch realizovaných našou inštitúciou. V r. 2015 sa 
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nám s podporou EÚ podarilo implementovať 3 projekty, z ktorých 2 boli 

začaté ešte v r. 2013 – o týchto projektoch som Vás už informoval. 

Celkové oprávnené výdavky uvedených 3 projektov dosiahli takmer 7,5 

mil. €. Zásluhou projektu implementovaného v r. 2015 mohla naša 

univerzita rozšíriť svoje kapacity o nanotechnologické a supramolekulové 

laboratórium a inteligentné robotické centrum, unikátne aj 

v stredoeurópskom meradle. Podrobný opis projektov s ilustráciou 

a fotodokumentáciou sa taktiež nachádza v ročenke, ktorú Vám dávam 

do pozornosti.  

Ako som už avizoval, dovoľte mi, prosím, vážené dámy a páni, aby 

som Vás oboznámil s výsledkami komplexnej akreditácie. Koncom 

februára 2015 predložila UJS materiály Akreditačnej komisii formou 

komplexnej hodnotiacej správy šesťročného obdobia činnosti 2009-2014. 

V čase predloženia žiadosti o komplexnú akreditáciu naša univerzita 

vyhovela dvom z troch kritérií potrebných pre jej začlenenie medzi 

univerzitné VŠ. Tretie kritérium sme v čase odovzdávania materiálov 

nesplnili preto, lebo v tom čase sme z piatich oblastí výskumu realizovali 

doktorandské štúdium na dvoch, t.j. nedosiahli sme očakávaný 3/5-ový 

podiel. V komplexnej akreditácii v roku 2016 sme však získali právo na 

realizovanie troch doktorandských študijných programov, t.j. študijného 

programu Maďarský jazyk a literatúra, Teológia a Ekonómia 

a manažment podniku. Prijatím študentov na tieto študijné programy UJS 

splnila aj 3. kritérium potrebné pre jej začlenenie medzi univerzitné VŠ. 

(Študijný program 3. stupňa Maďarský jazyk a literatúra navštevuje 10 

študentov v dennej a 1 študent v externej forme štúdia, na študijný 

program Ekonómia a manažment 3. stupňa sme prijali 8 študentov na 

dennú a 8 študentov na externú formu štúdia, a v študijnom programe 

Teológia 3. stupňa študuje 7 doktorandov v dennej a 11 doktorandov 

v externej forme štúdia.) Rád by som k procesu komplexnej akreditácie 
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doplnil, že dňa 5. septembra UJS listom informovala ministra školstva, 

vedy, výskumu a športu SR o tom, že splnila i kritérium KZU-3, potrebné 

pre jej začlenenie medzi univerzitné VŠ. „Je to malý krok pre človeka, ale 

veľký skok pre ľudstvo“ – znel výrok Neila Armstronga, keď v roku 1969 

prvýkrát vkročil na povrch Mesiaca. Získanie statusu univerzity je 

obrovský skok aj pre jedinú univerzitu na Slovensku s právnou 

subjektivitou, ktorá vyučuje v jazyku maďarskom, pretože naša inštitúcia 

v komplexnej akreditácii v r. 2008 ani v jednej oblasti výskumu nesplnila 

kritériá pre jej zaradenie medzi univerzitné VŠ. Naše začlenenie medzi 

univerzitné VŠ znamená, vážení hostia, výrazný rozvoj a pokrok našej 

ustanovizne. Za dosiahnuté výsledky patrí vďaka a uznanie vedúcim 

spolupracovníkom, vysokoškolským učiteľom a všetkým zamestnancom 

UJS. Rovnako by som chcel vyjadriť poďakovanie Vláde Maďarska, ktorá 

popri dotácii zo štátneho rozpočtu SR značne prispieva k rozvoju 

a plynulému chodu našej inštitúcie.  

Vážení študenti 1. ročníka, moje slová teraz budú patriť Vám. 

V prvom rade by som chcel zdôrazniť, že sme na Vás veľmi hrdí pre Váš 

dobrý výber, pretože ste si zvolili našu univerzitu. Teraz ešte určite 

dojato, plní očakávaní stojíte pred výzvou, ktorú pre Vás predstavuje 

univerzita, cudzí spolužiaci a spolubývajúci v študentskom domove, 

doteraz neznámy systém vysokého školstva, neznámi vyučujúci. Ale 

verte mi, prosím, že na správnom mieste integrácia prebieha veľmi 

ľahko. A UJS je pre Vás tým správnym miestom! Správnym miestom je 

aj mesto Komárno, ktorého múry dýchajú históriou pripomínajúc dávnu 

minulosť. V tom, aby ste sa u nás skutočne cítili ako doma, Vám budú 

nápomocní starší, skúsenejší študenti, členovia Študentskej samosprávy 

a Vaši učitelia. Verím, že po uplynutí niekoľkých rokov, keď budete stáť 

na rovnakom mieste ako teraz, aby ste prevzali zaslúžené diplomy 

o ukončení štúdia, budete aj vy i vaši rodinní príslušníci rovnako hrdí, 
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ako ja v tejto chvíli. Budete hrdí na to, že ste vytrvali, že ste prekážky 

prekonávali s dostatočnou odhodlanosťou, hrdí na získané nové 

poznatky a vedomosti, hrdí na svojich nových priateľov, na UJS, na 

svojich učiteľov a na svoj vysokoškolský diplom. Chcel by som sa s vami, 

milí naši prváci, podeliť o myšlienky nášho menovca, Jána Selyeho: 

„Každý človek vo svojom živote potrebuje nejaký cieľ, k čomu má úctu 

a môže zaň pracovať, pretože len takto si ustráži svoje zdravie“. Určite 

sa týmto životným cieľom riadili aj naši študenti pri dosahovaní 

vynikajúcich výsledkov, či už študijných, vo vedeckej odbornej činnosti 

alebo športu. Ak sa zmieňujem o športových výkonoch, rád by som  o.i.  

spomenul volejbalové mužstvo VKP UJS, ktoré sa v extralige umiestnilo 

na 4. mieste, majstra sveta a Európy v rýchlostnej kanoistike Vikora 

Demina, majstra Európy v kempo karate Dávida Medzeho, 

viacnásobného majstra Slovenska v boxe Patrika Rajcsányiho a z radov 

nežnejšieho pohlavia našu majsterku Slovenska v boxe, nositeľku titulu 

Športovca roka Komárno 2015 Tünde Koczkás. Nech je ich výdrž 

a úspech pre Vás nasledovaniahnodným príkladom!      

 

Vážení hostia, vážené dámy, vážení páni!  

Aj na prahu akademického roka 2016/2017 v mene akademickej 

obce a zamestnancov UJS ďakujem  za Vašu podporu, dôveru a pomoc, 

a za to, že ste prijali naše pozvanie. V nasledujúcom akademickom roku 

Vám prajem veľa zdravia, úspechov a výborných výsledkov! 

V zmysle týchto myšlienok týmto otváram akademický rok 

2016/2017 na Univerzite J. Selyeho. 

  

 
 


